
Vad händer med Kvinnofridslinan?  

 

Fråga till Individ- och familjenämndens ordförande Andreas Lundgren (S) 

 

Insamlingsstiftelsen Respira som samarbetar med och hjälper Kvinnojouren i Umeå har nyligen 

uppmärksammat att det nästintill är en omöjlighet för kvinnor att bryta med sin förövare efter det 

att Kvinnofridslinan, förturen till bostad via inte fungerat sedan förra sommaren. Det var i samband 

med att en utredning initierats för omorganisering initierats. 

Ingen kvinna har via Kvinnojouren fått hjälp med lägenhet via Socialtjänsten/Umeå Kommun utan har 

tvingats att endast använda sig av egna kanaler och via sociala medier för att söka bostad åt 

våldsutsatta. Inte sällan finns en hotbild som gör att kvinnan inte själv kan söka bostad. Kvinnojouren 

har svårt att få svar från hyresvärdar, möjligtvis av rädsla för våld och tumult kring bostaden.  Även 

andra aktörer, så som Insamlingsstiftelsen Respira i Umeå, försöker att hjälpa till i kontakterna med 

hyresvärdar, men får heller sällan svar.  

Idag kan en begränsad grupp få stöd till bostad, t ex med beroendeprobematik eller andra sociala 

problem. Många kvinnor som levt med en våldsutövare har jobb och ett i övrigt skötsamt liv, men 

kanske inte kunnat/vågat stå i bostadskö inför risken at bli upptäckt. Inte sällan är det vanligt att 

förövarna förhalar bodelningsprocessen så att den våldsutsatta får vänta länge på sin rättmätiga del, 

vilket försvårar möjligheterna att förvärva en bostad och kunna gå vidare med sitt liv. Av 

utrymmesskäl kan kvinnojouren inte ta emot alla och svårigheten att hjälpa våldsutsatta vidare 

begränsas kraftigt av bostadsbristen och om man saknar möjligheten att köpa en bostad. 

Fråga:  

Vad händer med ett av Umeås flaggskepp gällande våldsutsatthet, Kvinnofridslinan?  

 

Ulrika Edman 

Vänsterpartiet 


